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Slovo starosty
Skončil letošní volební maratón, kdy občané nejprve volili své zástupce 
v parlamentu a nyní se v říjnu po čtyřech letech opět volilo na komunální 
úrovni. V některých oblastech se zároveň volili i zástupci senátu.
Výsledky voleb ve Velkém Poříčí jsou uvedeny na jiném místě Zpravodaje. 
Přes prognózy, že tentokrát budou výsledky vyrovnané a do zastupitelstva 
se dostanou kandidáti rovnoměrně ze všech kandidujících stran a sdružení, 
opak byl pravdou. Lidé z kandidátky ODS znovu dostali největší důvěru. Dle 
mého názoru to však není o politice, kdo je z jaké strany, která strana je právě 
populární nebo která teprve bude. Je to o kvalitě těchto lidí. Voliči nepotřebují 
rozsáhlé nic neříkající volební programy, sliby o tom, že zajistí třeba to, co již 
dávno funguje. Oni si obrázek o kandidátech udělají sami a podle toho volí. 
A to je dobře. 
Děkuji všem těm, kteří vedli předvolební kampaň slušně, nesnižovali se 
k nevraživostem a osobnímu napadání. A těch málo, kteří toto neustále 
nechápou a uchylují se těmto praktikám, je mi líto. Výsledky voleb a hlavně 
počet hlasů jim snad už konečně nastaví zrcadlo, že něco nedělají dobře.
 Osobně děkuji všem, kdo mi dali hlas. Byl jsem mile překvapen. V náročné 
práci, kterou tato funkce obnáší, je člověk kolikrát velmi unavený, hlavně 
v poslední době. Vaše důvěra mi dává sílu do další práce, do dalšího voleb-
ního období. Spolu s kolektivem, který se v posledních letech stabilizoval, 
nemám obavu z dalších náročných úkolů, které čekají naše Velké Poříčí.
Přeji všem spoluobčanům hezký závěr roku a osobně Vás zvu na všechny 
akce, které se v obci uskuteční. A není jich málo.

Josef Král

Usnesení z ustavujícího zasedání Zastupitelstva
městyse Velké Poříčí, konaného 8. listopadu 2010

Zastupitelstvo městyse projednalo a:

1.Schvaluje:
1.1. V souladu s § 84 odst. � písm. k) zákona o obcích určuje, že pro 
 výkon funkce starosty a místostarosty budou zvolení členové zastupi- 
 telstva dlouhodobě uvolněni.

1.2. Tajný způsob volby starosty, místostarosty a rady postupem uvede- 
 ným předsedajícím.

1.3. Volební komisi pro volbu starosty, místostarosty a rady ve složení 
 – předseda: Dana Zimová, členové Jan Matoušek a Petra Merklová.

1.4. Předložený Jednací řád Zastupitelstva městyse Velké Poříčí.

2. Volí:
1.1. Starostou městyse pana Ing. Josefa Krále

1.2. Místostarostkou městyse paní Mgr. Natašu Šancovou

1.3. Další členy rady městyse paní Radku Novákovou
  pana Mgr. Rudolfa Volhejna
  pana Václava Cvejna

INFORMACE OBČANŮM

Volby do zastupitelstev obcí 15.-16.10.2010

Počet volených členů 
zastupitelstva

Počet volebních 
obvodů

Okrsky Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasycelkem zpr. v %

15 1 � � 100,00 1 886 1 11� 58,96 1 111 15 3�8

Kandidátní listina Hlasy Počet 
kandidátů

Přepočtený 
základ dle počtu 

kandidátů

Přepočtené %
platných hlasů

Počet
mandátůčíslo název abs. v %

1 TOP 09 1 901 1�,40 15 15 3�8,00 1�,40 �
2 Křesť.demokr.unie-Čs. str. lidová � 1�4 13,86 15 15 3�8,00 13,85 �
3 SNK Evropští demokraté � 473 16,13 15 15 3�8,00 16,13 �
4 Česká str. sociálně demokrat. � 370 15,46 15 15 3�8,00 15,46 �
5 Občanská demokratická strana 6 460 4�,15 15 15 3�8,00 4�,14 7

Zvolení zastupitelé dle výsledku

Kandidátní listina Kandidát
Navrhující 

strana
Politická 

příslušnost

Hlasy
Pořadí 
zvolení Mandát

číslo název poř. 
číslo

příjmení, jméno, 
tituly věk abs. v %

1 TOP 09 3 Šulitka Jiří 78 TOP 09 BEZPP �4� 1�,73 1 *
1 TOP 09 1 Drapač Miloš 46 TOP 09 BEZPP �41 1�,67 � *

� Křesť.demokr.unie-
Čs.str. lidová 9 Král Jan MUDr. 5� KDU-ČSL KDU-ČSL �78 13,08 1 *

2 Křesť.demokr.unie-
Čs.str. lidová 2 Cvejn Václav 66 KDU-ČSL KDU-ČSL �34 11,01 � *

3 SNK Evropští demokraté 1 Šancová Nataša 
Mgr. 50 SNK ED BEZPP 505 �0,4� 1 *

3 SNK Evropští demokraté 2 Polická Jitka 68 SNK ED BEZPP 345 13,95 � *
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4 Česká str. sociálně de-
mokrat. 1 Prouza Jan 46 ČSSD ČSSD ��1 9,3� 1 *

4 Česká str. sociálně de-
mokrat. 4 Vlček Martin 36 ČSSD ČSSD 198 8,35 � *

5 Občanská demokratická 
strana 1 Král Josef Ing. 51 ODS ODS 787 1�,18 1 *

5 Občanská demokratická 
strana 4 Volhejn Rudolf Mgr. 54 ODS BEZPP 544 8,4� � *

5 Občanská demokratická 
strana 3 Pašťálka Jan 45 ODS BEZPP 540 8,35 3 *

5 Občanská demokratická 
strana 2 Nováková Radka 54 ODS ODS 519 8,03 4 *

5 Občanská demokratická 
strana 5 Lelková Hana Ing. 37 ODS ODS 361 5,58 5 *

5 Občanská demokratická 
strana 6 Aulich Jan 36 ODS ODS 337 5,�1 6 *

5 Občanská demokratická 
strana 7 Jurišta Pavel 51 ODS BEZPP 437 6,76 7 *

Celkem zobrazeno kandidátů: 15

Povolební zamyšlení
Vážení občané – voliči,
ráda bych prostřednictvím Poříčského zpravodaje poděkovala za nemalou 
podporu, kterou jste mi vyjádřili při říjnových komunálních volbách.
Zároveň si dovoluji podělit se s Vámi se svojí úvahou nad těmito volbami.
Pokud by se opravdu do zastupitelstev obcí dostávali občané, kteří obdrží 
od svých voličů nejvyšší počet hlasů, byla bych dnes členkou patnáctičlen-
ného zastupitelstva, tak jako dalších dvanáct mých kolegů z volební strany 
ODS. Třináct členů naší kandidátky od Vás obdrželo nejvyšší počty hlasů! 
Fantastický volební výsledek! Tato skutečnost je pro mě odpovědí na to, 
koho by občané rádi viděli pracovat v nejvyšším orgánu městyse. Myslím, 
že se mnou budete souhlasit, že obce a města by měli řídit lidé s největší 
podporou spoluobčanů. Bohužel volební zákon preferuje strany, nikoliv 
jednotlivce, a proto je složení zastupitelstva jiné. Na posty zastupitelů se 
dostali lidé z předních míst na kandidátkách i přesto, že počty hlasů pro ně 
byly podstatně nižší. Voliči, kteří chtěli ve vedení města vidět nové tváře, 
jsou právem zklamáni. I když se svým křížkováním snažili podpořit nové 
lidi, jejich snaha vzala za své. Mám myslím oprávněnou obavu, že příště tito 
voliči volit nepřijdou. Uvědomí si totiž, že vyjádřená podpora jejich kandi-
dátům je vlastně k ničemu. Tento názor jsem již od voličů slyšela.
Závěrem bych chtěla nově zvolenému zastupitelstvu popřát hodně úspěchů 
a sil v jeho práci. Věřím, že se mu bude dařit tak dobře, jako v minulých 
volebních obdobích. Velké Poříčí opravdu vzkvétá.

Ivana Mitysková

K výsledkům voleb do Zastupitelstva městyse
Velké Poříčí
Vážení občané Velkého Poříčí, dovolte, abych Vám touto cestou poděkoval 
za důvěru, kterou jste do mne v komunálních volbách vložili. Osobně jsem 
velmi překvapen, a o to víc jsem si vědom odpovědnosti za své rozhodo-
vání. V celkovém pohledu na výsledky voleb ve Velkém Poříčí jsem rád, že 
nedošlo k žádným revolučním změnám. Plynule tak pokračuje rozvoj obce, 
jejíž novodobou historii začalo psát zastupitelstvo se starostou panem Jiřím 
Šulitkou. Pan Šulitka vytvořil solidní základy pro kvalitativní růst obce. Na 
těchto základech dnes úspěšně pokračuje dalším volebním obdobím jeho 
nástupce, pan Ing. Josef Král.
Při slavnostním otevření Obecního domu neopomněl ve svém projevu při-
pomenout hejtman Královéhradeckého kraje, pan Bc. Lubomír Franc, roz-
voj obce a úspěchy v získávání dotací, které Velkému Poříčí závidí mnohem 
větší obce a města. Tyto výroky a výsledky voleb potvrzují kompetentnost 

pana Ing. Krále a jeho týmu k vedení obce i v příštím volebním období. 
Současné volby také potvrdily, že občané nadřazují sousedskou politiku 
nad politikou řízenou stranickými sekretariáty. Jsou vyjádřením požadav-
ku prosté odpovědnosti k naší budoucnosti. 

Rudolf Volhejn

Malé vysvětlení
Chtěla bych svým spoluobčanům podat malé vysvětlení ohledně mé funkce 
na úřadu a zaměstnání v základní škole. Na jaře letošního roku jsem byla 
přesvědčená o tom, že se vrátím do školy, která mi hodně chybí. �8 let ve 
škole se nedá jen tak zahodit. Měla jsem v plánu již nejít do voleb. Stalo 
se ale to, že mě lidé často oslovovali s tím, že mám pokračovat v započaté 
práci na obci, že mně důvěřují, že bych odcházet ještě neměla apod. Dlouho 
jsem zvažovala, zda kandidovat či ne, nakonec jsem kandidovala. Ač mě 
škola táhla jako magnet, po volbách jsem došla k názoru, že bych své voliče 
neměla zklamat, že jich za mnou stojí dost, a proto že mám ve své zapo-
čaté práci na úřadě pokračovat. Moc svým voličům za jejich hlasy děkuji. 
Tímto se zároveň velice omlouvám všem, kteří čekali, že budu učit jejich 
děti. Mrzí mě způsobené komplikace, ale z morálního hlediska jsem viděla 
pouze jednu možnost.

T. Šancová

Cena vodného a stočného na rok 2011
Představenstvo akciové společnosti Vodovody a kanalizace Náchod, a .s. 
projednalo dne 10. 11. �010 kalkulaci cen vodného a stočného na rok �011 
a vyhlašuje od 1. 1. �011 tyto ceny:

Vodné a stočné bez DPH s 10% DPH
Vodné �7,34 Kč/m3 30,07 Kč/m3

Stočné �7,17 Kč/m3 �9,89 Kč/m3

Stočné bez ČOV 7,74 Kč/m3 8,5� Kč/m3

Vodné a stočné  54,50 Kč/m3 59,95 Kč/m3

Proti cenám roku �010 dochází k navýšení vodného o 5,56%, stočného 
o 5,3�% a u vodného se stočným činí zvýšení 5,4�%. Vývoj cen vodného 
a stočného vychází z dlouhodobé koncepce společnosti Vodovody a kanali-
zace Náchod tak, aby byl zachován rozvoj společnosti a byly postupně vytvá-
řeny zdroje pro naplnění plánu obnovy infrastrukturního majetku. Společ-
nost uplatňuje jednotnou cenu vodného a stočného pro celou oblast mimo 
vody předané jiným provozovatelům a navýšení ceny vodného a stočného 
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je shodné u kategorie domácností i u ostatních odběratelů. U průměrné 
rodiny, která má roční spotřebu cca 100 m3 bude znamenat zvýšení ceny 
vodného a stočného �6,- Kč za měsíc.
Rozhodujícími faktory pro zvýšení ceny vodného a stočného byly růsty 
nákladových položek, jako cena elektrické energie o 13% a vyšší potřeba 
prostředků na opravy a rekonstrukci vodárenské a kanalizační sítě. Další 
významnou nákladovou položkou jsou prostředky určené k rekonstrukci 
ČOV v Náchodě, kde je počítáno s tím, že v roce �011 bude investováno 
104,5 mil. Kč včetně dotací. Dalším faktorem, který významně působí na 
cenu vodného a stočného, je vývoj odběru pitných vod a odvádění a čiště-
ní odpadních vod. U dodávek pitné vody je pokles způsoben především 
dopadem hospodářské krize, kdy řada firem výrazně omezuje své aktivity 
a tím odebírají podstatně méně vody. Výrazný pokles je především u dodá-
vek vody Královéhradecké provozní společnosti, kde dochází k poklesu 
odběrů o �9%. Takto významný propad odběrů znamená, že fixní náklady 
společnosti se rozpočítávají na menší počet fakturovaného množství vody 
a tím roste cena vodného. U stočného dochází ke snížení objemu fakturo-
vaných odpadních vod o 4,3%.
Cena vodného a stočného pro odběratele Vodovodů a kanalizací Náchod, 
a.s. bude stále patřit k nižším oproti celorepublikovému průměru. V roce 
�010 byla průměrná cena vodného a stočného ve výši 68,78 Kč za m3 a po 
očekávaném zvýšení se může pohybovat okolo 71,- Kč za m3, přičemž naše 
cena bude stále o 11,- Kč nižší než je průměr. Cenová kalkulace a informace 
o cenách jsou zveřejněny na webových stránkách společnosti
Vodovody a kanalizace Náchod, a .s. – www.vakna.cz

Ing. Zdeněk Zima
ekonomický náměstek

Rekonstrukce Obecního domu
V pátek ��. října �010 byl slavnostně otevřen zrekonstruovaný Obecní 
dům ve Velkém Poříčí. Pro ty, kteří pravidelně čtou Poříčský zpravodaj, 
jsme průběžně po celou dobu výstavby přinášeli informace o výstavbě.
Slavnostního otevření se zúčastnilo mnoho hostů v čele s hejtmanem Krá-
lovéhradeckého kraje Bc. Lubomírem Francem. Po krátkých projevech, 
kde se poděkovalo všem zúčastněným, došlo k slavnostnímu přestřižení 
pásky. Hosté si poté celý Obecní dům se zájmem prohlédli. V odpoledních 
a podvečerních hodinách si dům přišel prohlédnout velký počet místních 
i přespolních občanů. Podle reakcí se rekonstrukce povedla a lidé se radují 
z nového Obecního domu.
Na závěr mi tedy dovolte uvést několik závěrečných informací a čísel. Cel-
kové náklady stavby jsou zhruba 57,6 mil. Kč, z toho dotace z EU činí 44,4 
mil. Kč, ze státního rozpočtu 3,9 mil. Kč. Podíl městyse je 9,3 mil. Kč. Musí-
me si všichni uvědomit, že bez těchto dotací by nebylo v silách obce tuto 
náročnou rekonstrukci provést. Pro upřesnění čísel – dotace EU činila 85%, 
ze státního rozpočtu 7,5%, městys ze svého rozpočtu také 7,5%. To hovo-
říme o uznatelných nákladech. K tomu samozřejmě musíme přičíst i neu-
znatelné náklady, a to jsou náklady, které se týkají především restaurace, 
na tu dotace není. Ihned v pondělí �5. října �010 se začalo se stěhováním 
úřadu městyse. Měli jsme na to týden a bylo to dost náročné. Prostory jsme 
museli neprodleně vyklidit pro zahájení přestavby těchto prostor na třídu 
mateřské školky (o tom píšeme na jiném místě). Nyní je již úřad v novém 

a úředníci si pomalu zvykají na nové prostředí.
Dostali jsme dotaz, samozřejmě anonymní, od „zvědavých a zvídavých 
občanů“. Ptají se na konkrétní částky za stavbu. Snad je výše vysvětleno. 
Celková částka za rekonstrukci je včetně vybavení interiérů. Dále je zajímá, 
kam bude přemístěno zařízení zasedačky a kanceláří z původního úřadu. 
„Zvědaví a zvídaví občané“ nemusí mít samozřejmě strach. Velká část ná-
bytku zde zůstane pro vybavení mateřské školky, velký stůl ze zasedačky 
jsme přestěhovali do místnosti v podkroví OD, kulatý stůl ze skla včetně 
křesílek najdete na chodbě nového úřadu. Židle ze zasedačky a nábytek 
z kanceláře starosty použijí naši hasiči, některé kusy nábytku jsou v ZŠ  
 a v objektu našeho technického dvora. Ty nejstarší kousky, které byly urče-
ny k likvidaci, jsou nyní na faře. A v neposlední řadě několik kusů židlí 
a stolků zatím máme uskladněno a hledáme pro ně vhodné využití. Nebojte 
se, nic se neztratí. Mimochodem, většina nábytku se pořídila zhruba před 
deseti lety, možná i dříve, když se bývalý okresní úřad chtěl tohoto zasta-
ralého nábytku zbavit, aby si mohl pořídit nábytek nový. V roce �00� byly 
poté okresní úřady zrušeny. Píšete, že budete rádi, když tyto informace uve-
řejníme ve Zpravodaji. Tak činíme. My bychom naopak byli rádi, kdybys-
te se, vážený pane (paní), neskrýval(a) za anonymní občany a nemusel(a) 
s dopisem chodit až do Hronova. Rádi Vás s konkrétními dotazy na úřadě 
přivítáme.
Prostory Obecního domu začínají žít. Na sále již proběhlo několik akcí, 
o kterých píšeme na jiných místech. Do konce roku se zde připravují další 
akce, na které Vás srdečně zveme. Ve spolkových místnostech se zabydluje 
naše mateřské centrum, stěhuje se i ČČK.
Restaurace bude otevřena začátkem příštího roku, nyní se vyrábí nábytek 
do lokálu. Provozovatelem restaurace bude Střední hotelová škola Hronov. 
Věříme, že jsme provoz svěřili do dobrých rukou a že SHŠ bude zárukou 
kvalitního zařízení v centru obce.
Přeji všem Poříčákům i hostům našeho městyse hezké chvíle prožité v pro-
storách našeho Obecního domu.

Josef Král

Podzimní dušičkové setkání
Každoročně se poslední říjnovou sobotu scházíme, příbuzní v hojném 
počtu, u kostela ve Velkém Poříčí, abychom společně zapálili svíčky na hro-
bech našich nejbližších a známých. Přijíždíme z Prahy, Kladna, Varnsdorfu, 
Hronova či ze Žďárek. U společného oběda vzpomínáme na hezké chvíle 

Automat na kávu
Pro hosty akcí v Obecním domě i pro ostatní je v přízemí na chod-
bě Obecního domu umístěn automat na kávu, čaj, čokoládu apod. 
Automat zde bude do té doby, než bude v provozu restaurace.
Ceny lidové.
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prožité v dětství i dospělosti právě ve Velkém Poříčí. Hodnotíme i změny, 
které se za rok udály. Tentokrát obdivujeme krásy opraveného Obecního 
domu. Hned vzpomínáme, jak naši tátové či dědové vždy v neděli z kostela 
pospíchali na „partičku do Obecňáku“. Do biografu za 3 koruny šli zase 
mladí.
Nelze přehlédnout ani práce na protipovodňových opatřeních, které všich-
ni kladně hodnotíme. Jako každý rok, shledáváme Velké Poříčí hezčí a hez-
čí. Vidíme, co práce se tu udělalo. Všem těm, kteří se podílí na rozkvětu 
tohoto dnes městyse, patří velké díky.

Michaela Petříková

Stavební akce 
1. Infrastruktura „Nad Svahem“
V nové obytné lokalitě „Nad Svahem“ proběhla v letošním roce výstavba 
sítí plynovodu, nízkého napětí a veřejného osvětlení. Tyto tři akce jsou 
již dokončeny a nyní probíhá kolaudační řízení. Po úspěšném jednání 
s Pozemkovým fondem ČR, od kterého se nám podařilo bezúplatně převést 
část pozemku pro dostavbu „zokruhování“ komunikace, jsme vypracovali 
příslušnou stavební dokumentaci a získali stavební povolení. V rámci pří-
pravy na výstavbu chodníků proběhla výstavba dvou gabionových opěr-
ných zdí. V současné době již zahájilo výstavbu 13 stavebníků. Pokračování 
celé akce (výstavba chodníků a komunikací) je naplánováno na rok �01�, 
kdy je předpoklad dokončení výstavby rodinných domků.

2. Výstavba nové školky.
Bývalé prostory úřadu městyse v č.p. 561 jsou v současné době přesta-
vovány na třídu pro �5 nejmenších dětí z naší školky. Díky monolitické 
konstrukci „Brčálníku“ se jedná o poměrně jednoduchou a nenáročnou 
rekonstrukci. Nejdříve došlo k demontáži sádrokartonových konstrukcí. 
Prostor podatelny byl následně rozdělen výstavbou tří nových příček na 
sociální zařízení, sklad hraček a šatnu. Kuchyň pro ohřev obědů a sociální 
zařízení jsou nově obloženy a vybaveny dle hygienických norem. Všechna 
řemesla na této stavební akci  jsou zajištěna místními živnostníky a pracov-
níky úřadu městyse.

Josef Vondra, stavební technik

Protipovodňová opatření
Metuje, Velké Poříčí, zvýšení ochrany úpravou koryta v obci;
č. akce: 219050007
Aktuální stav realizace stavby ke dni 1.11.�010 (v návaznosti na článek 
v říjnovém Poříčském zpravodaji)

Pokračují zemní práce na průlehu (SO-05) – kácení ovocných stromů, 
výkop zeminy a její odvoz. S tím souvisí provádění terénních úprav skládky 
zeminy u letiště. Byly provedeny železobetonové opěry a křídla na objek-
tu nového mostu Na Ostrově (SO-09). Potřebné stavební práce na tomto 
mostu a zejména na rozdělovacím objektu (SO-04) jsou kvůli přístupu 
stavební mechanizace závislé na dokončení probíhajícího archeologického 
výzkumu v prostoru pod realizovaným mostem. Po přípravných pracích 
(kácení břehového porostu, bourací a zemní práce v korytě toku) byly zahá-
jeny stavební práce na výstavbě opěrné zdi na levém břehu pod stávajícím 
silničním mostem U Hanušů (SO-01). Bylo nutno s VAK Náchod a.s. pro-
jednat shybku budoucí kanalizace, která bude podél mostu podcházet tyto 
opěrné zdi. 

Do konce roku 2010 je v plánu:
➢ pokračovat v kácení dřevin podél toku Metuje v předmětném úseku 
 probíhajících stavebních prací protipovodňové akce
➢ vybudovat železobetonovou zeď s kamenným obkladem na pravém 
 břehu toku v úseku pod mostem U Hanušů a obloukem u rozdělovací- 
 ho objektu
➢ vybudovat pravobřežní železobetonovou zeď u rozdělovacího objektu 
➢ provést 1. část přeložky telekomunikačního vedení Telefónica O� v pro- 
 storu mostu U Hanušů
➢ zrealizovat nadzemní přeložku STL plynovodu podél mostu U Hanušů 
 (problém s RDS – projektová dokumentace pro realizaci stavby)
➢ pokračovat v zemních pracích na odlehčovacím průlehu
➢ v zimních měsících �011 bude pokračovat kácení břehových porostů 
➢ cca od března příštího roku �011 budou zahájeny stavební práce na 
 rekonstrukci silničního mostu U Hanušů. Bude zřízeno provizorní  
 přemostění, stávající most bude odbourán a vystavěn nový. Dále se 
 bude pokračovat na výstavbě nového mostu Na Ostrově. Plánovaný 
 termín dokončení obou mostů je závěr roku �011.

Ing. Jakub Hušek, Povodí Labe
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Dovětek:
K 18. 11. �010 je výše uvedené plněno. Prozatím přálo počasí, tak probíhají 
práce na průlehu i na opěrné zdi pod mostem U Hanušů. 
Archeologové pokračují na odkrývání pozůstatků jakési dřevěné stavby 
– most, hráz nebo něco podobného. V nánosech písku a zeminy se našly 
střípky keramiky, které se nyní zkoumají. Podle předběžné informace se 
jedná o 14. až 16. století. Máme slíbeno, že výsledky zkoumání nám budou 
předány. Poté je rádi zveřejníme v Poříčském zpravodaji.

J. Král
Protipovodňová opatření – II. etapa
Souběžně s již zahájenou stavbou protipovodňových opatření na dolejším 
konci Velkého Poříčí jsme zahájili i přípravu na druhou etapu v úseku od 
mostu u staré školy po hranice katastru s Hronovem. Nejprve byla vypra-
cována studie proveditelnosti a nyní již máme vypracovanou projektovou 
dokumentaci pro územní řízení. Dokumentace nyní bude podrobena 
konzultaci se správcem toku Povodím Labe s. p. Následně bude probíhat 
územní řízení včetně projednávání majetkoprávních vztahů. Naším cílem 
je dotáhnout akci do územního rozhodnutí a poté stejně jako v dolní části 
obce předat celou agendu investorovi, Povodí Labe s. p. Víme, že to nebude 
jednoduché, realizace je zatím ve hvězdách. Po zkušenostech s první eta-
pou je reálná realizace nejdřív za tři až pět let. A to by muselo vše probíhat 
podle našich představ. Uvidíme, bude samozřejmě nejvíce záležet na pří-
stupu majitelů pozemků dotčených výstavbou a také na stavu financí v naší 
republice. A tam jde veškerý optimizmus stranou.
Dokumentaci k územnímu řízení zpracovala firma Agroprojekce Litomyšl 
a její pořízení podpořil částkou 400 000,- Kč Královéhradecký kraj ze svého 
rozpočtu. Patří mu za to náš velký dík.

J. Král

Historické snímky

1. Povodeň u staré školy – ještě s původním mostem

2. Zahájení prací na sídlišti Za Sokolovnou

Třídicí linka je velký pomocník
Třídíte odpad, pravidelně plníte modrý, žlutý či zelený kontejner? Kontej-
nery s oranžovým označením využíváte pro třídění nápojových kartonů? 
Co se ale s  vytříděným odpadem děje poté, co jsou kontejnery vysypány do 
svozového vozu? Začíná jeho cesta k recyklaci – tedy opětovnému využití 
surovin pro výrobu nových výrobků. Na začátku procesu recyklace stojí 
dotřiďovací linka.
Umíte si vlastně představit, jak vypadá? Velké skladovací haly, několik 
dopravníků, samotná linka s obsluhou a několik lisů na výrobu balíků. Na 
Třídicí lince je pás, na který se vysype vámi vytříděný odpad z barevných 
kontejnerů, a pracovníci ho dotřiďují podle druhů materiálů, ze kterých 
jsou vyrobeny. Každý druh má totiž odlišnou technologii zpracování 
a možnosti využití. Nečistoty a jinak nevyužitelné odpady se buď využijí 
k výrobě tepla či energie nebo se uloží na skládku. Vytříděné odpady, ze 
kterých se na Třídicí lince stala druhotná surovina, se slisují do balíků a 
míří do skladu a odtud ke zpracovateli.
Papírové odpady se na lince třídí na jednotlivé druhy. Jinak se zpracovává 
například novinový papír, jinak časopisy nebo kartonové krabice. Roztří-
děný papír se lisuje do balíků a odváží ke zpracování do papírny. Slisovaný 
sběrový papír se přidává do směsi na výrobu nového papíru. Vyrábí se z něj 
například novinový a kancelářský papír, sešity nebo lepenkové krabice. 
Méně kvalitní papír se využívá pro výrobu izolací, obalů na vajíčka nebo 
toaletní papír.
Podobně jako papír se mohou zpracovávat i nápojové kartony, obaly od 
mléka, džusu či vína. Protože papír tvoří většinu tohoto obalu, z Třídicí 
linky míří nápojový karton většinou do papírny. Druhou možností je, že 
se nápojové kartony rozdrtí a potom lisují do desek. Ty se potom využívají 
jako podobně jak sádrokartonové desky na stavbách. V současnosti se za 
použití takových desek staví i rodinné domy.
Ze skleněného odpadu je potřeba nejprve odstranit kovy, keramiku i por-
celán. Nesmí se totiž dostat do pece. Důkladně se odděluje barevné sklo 
od čirého. Potom skleněné střepy putují na speciální automatickou linku 
řízenou počítačem. Odtamtud se sklo odváží ke zpracování do skláren, 
kde se rozdrtí a přidá do směsi k výrobě nového skla. Nejčastěji se takto 
vyrábí lahve na nápoje a některé potraviny. Vytříděné sklo se také využívá 
při výrobě tepelně izolačních materiálů, jako jsou skelná vata nebo pěnové 
sklo.
Není plast jako plast. Na Třídicí lince se musí oddělit PET láhve podle 
barev, fólie a sáčky, pěnový polystyren a ostatní plasty, jako jsou obaly od 
kosmetiky, kečupů, apod. Ty mají samostatné speciální zpracování. Z PET 
lahví se vyrábí vlákna, která se používají jako výplň zimních bund a spa-
cáků nebo se přidávají do tzv. zátěžových koberců. Z fólií (sáčků a tašek) 
vznikají nové fólie a různé pytle. Polystyren slouží k výrobě speciálních 
tepelně izolačních cihel. Z ostatních tzv. směsných plastů vznikají napří-
klad odpadkové koše, kompostéry, zahradní nábytek, zatravňovací dlažba 
nebo protihlukové stěny u dálnic.
„V Královéhradeckém kraji máme 11 688 kontejnerů na tříděný odpad. 
Pro úpravu vytříděných odpadů samozřejmě nechybí ani Třídicí linky. 
Dotřídění a zpracování odpadů ale komplikují nezodpovědní lidé, kteří 
do kontejnerů na tříděný odpad vyhazují odpady, které tam nepatří,“
řekl Tomáš Pešek, regionální manažer společnosti EKO-KOM, která se 
podílí zejména na financování nákladů spojených se sběrem, svozem, tří-
děním a využitím obalového odpadu.
„Třídění odpadů je nezbytné, nechceme-li se nechat vlastními odpadky 
zavalit anebo nadělit našim potomkům nepěkné dědictví. V našem kraji 
jsou pro občany k dispozici kontejnery na papír, sklo, plasty a nápojové 
kartony. Snažíme se o ekologickou likvidaci odpadů a využití obnovitel-
ných zdrojů energie. K tomu samozřejmě patří i využití Třídicích linek.“
doplnil Jan Tippner, radní Královéhradeckého kraje, zodpovědný za oblast 
životního prostředí a zemědělství. 
Další informace o třídění najdete na www.cistykraj.cz a www.jaktridit.cz
Kontakt: Tomáš Pešek ➢ regionální manažer EKO-KOM, a.s.
 Tel.: 7�1 56� 554,
 E-mail: pesek@ekokom.cz
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Vytřiďte pět PET lahví a máte tričko
Průměrná česká domácnost vytřídí za rok přibližně �0 kilogramů plastů. 
Vytříděné plasty obvykle odnáší do žlutého kontejneru, který je od domu 
vzdálen průměrných 113 metrů. Z kontejneru jsou plasty odváženy na dot-
řiďovací linku, kde se ručně třídí na jednotlivé druhy a zbavují nečistot. 
Vytříděné plasty jsou lisovány do balíků nebo drceny do přepravních vaků 
a odváženy k další recyklaci.
Dotříděný plastový odpad se poté upravuje drcením a mletím, fólie se 
perou a spékají do granulí. Z granulí se připraví směs, která se roztaví, vtla-
čuje se do kovových forem různých tvarů a velikostí. Výrobky z recyklo-
vaných směsných plastů jsou mimořádně odolné proti povětrnostním 
vlivům - nevadí jim déšť, sníh ani vítr. Mají dobré mechanické vlastnosti 
– nenasáknou vodou a jsou odolné proti poškození. 
Tyto výrobky mají uplatnění nejen v průmyslu, zemědělství, ale i v životě 
běžných lidí. Na zahradě můžete využít například lavičky a další zahrad-
ní nábytek. Ze směsi plastů se také vyrábí zatravňovací dlažba, záhonové 
chodníky či nášlapy, obrubníky, ale také plotové latě, sloupky, odvodňovací 
žlaby desky nebo prkna.  Doma oceníte květináče nebo odpadkové koše. 
Pokud bydlíte poblíž silnice či železnice, pomohou vám protihlukové stěny 
z recyklovaného plastu.
„Recyklací plastových odpadů se vrací do surovinového oběhu materiá-
ly, které jsou z neobnovitelných přírodních zdrojů, a které by jinak kon-
čily na skládkách. Dotřiďovací linky v ČR denně dotřídí téměř 250 tun 
plastů, které lidé vytřídili do barevných kontejnerů. To je množství, kte-
ré postačuje například k výrobě sedmi kilometrů plotu z recyklovaného 
materiálu,“ uvedl Tomáš Pešek, regionální manažer společnosti EKO-
KOM, zabývající se tříděním a recyklací odpadu. Plastové lahve neboli PET 
lahve se zpracovávají samostatně. Na Třídicí lince se oddělují barevné od či-
rých, dalším krokem je drcení, mytí, sušení a tepelná granulace. Takto při-
pravené granule dokážou plně nahradit primární suroviny. Recyklát z PET 
lahví se používá například k výrobě triček a výplní bund nebo spacáků. Na 
jedno tričko je potřeba pět dvoulitrových PET lahví, na výrobu spacího pytle 
35 dvoulitrových lahví a na 1m� koberce dokonce 60. 
„Výrobky z recyklovaných materiálů nás obklopují téměř všude, staly 
se každodenní součástí našeho života. Díky takovým výrobkům se lidé 
mohou přesvědčit, že třídit odpad má smysl,“ řekl Jan Tippner, rad-
ní Královéhradeckého kraje, zodpovědný za oblast životního prostředí  
a zemědělství.

Další informace o třídění najdete na ➢ www.cistykraj.cz
  ➢ www.jaktridit.cz
Kontakt: Tomáš Pešek ➢ regionální manažer EKO-KOM, a.s.
 Tel.: 7�1 56� 554,
 E-mail: pesek@ekokom.cz

Kam odložit malé vyřazené elektrozařízení
Podáváme poříčským občanům informaci, že v přízemí Obecního domu 
přibyla nádoba na  malé trubicové a úsporné zářivky a výbojky. Dále při-
pomínáme, že je zde i sběrný box na nefunkční malé elekrozařízení jako 
jsou žehličky, topinkovače, holicí strojky, kulmy, fény, konvice apod. Tyto 
spotřebiče se však musí odložit kompletní, tzn. i s přívodním kabelem 
a vypínači. Ještě Vás chceme informovat, že od ledna �011 dojde pravděpo-
dobně k navýšení cen za odvoz komunálního odpadu. Dle zprávy z firmy 
Marius Pedersen by se mělo jednat o zvýšení cen za odvoz odpadů ve výši 
cca 3%.

T. Šancová

Vítání občánků
V sobotu �0. listopadu �010 jsme v novém sále Obecního domu přivítali 
nové občánky Velkého Poříčí. Paní místostarostka Mgr. Nataša Šancová 
přivítala a obdarovala drobnými dárečky 3 holčičky a 4 chlapce.

Vojtěch Langer �9. 3. �010
Miroslav Mertlík �7. 5. �010
Matěj Gračka 16. 6. �010
Matyáš a Bára Aulichovi 5. 6. �010
Tara Strelcová �. 7. �010
Anna Vítková 13. 8. �010

Slavnostní přivítání proběhlo za hudebního doprovodu p. Josefa Vlacha, 
vystoupily i děti z MŠ Velké Poříčí pod vedením učitelek paní Baštové  
a paní Tiché. Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme hodně 
zdraví.

Petra Merklová

Rozpis služeb stomatologické lékařské pomoci okresu
Náchod na prosinec 2010 a leden 2011 
Ordinační hodiny: sobota, neděle a svátek 8:00 – 1�:00 h

4. - 5. 12.  MUDr. Tomáš Rožnovský, Sokolská 317, Červ. Kostelec

11. 12.  MUDr. Jarmila Vokůrková, Větrník 7�0, Červ. Kostelec

12. 12.  MUDr. Božena Rysnarová, Burdychových 3�5, Červ. Kostelec

18. - 19. 12.  MUDr. Simona Ságlová Ph.D, ZŠ Malecí, Nové Město n. M.

24. 12.  MUDr. Miroslava Jirmanová, Komenského 48, Nové Město n. M. 

25. 12.  MUDr. Hana Jelenová, Denisovo nábřeží 665, Náchod

26. 12. MUDr. Ludmila Jánská, ZŠ TGM Bartoňova, Náchod

1. - 2. 1.  MUDr. Jiří Sedláček, Kostelecká 1�04, Náchod

8. - 9. 1.  MUDr. Radmila Sedláčková, Kostelecká 1�04, Náchod

15. - 16. 1.  MUDr. Vladimír Semerák, Denisovo nábř. 665, Náchod

Třiďte odpad a dejte mu šanci k dalšímu využití. 
113 metrů ke kontejnerům na tříděný odpad zvládnete 
ujít za 2 minuty a výsledky za to stojí.
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Babí léto na základní škole
Školní práce je v plném proudu. Klasická výuka ve třídách je obohacena 
vzdělávacími exkurzemi, kulturními programy a soutěžemi, ve kterých 
mají děti možnost ukázat svůj talent, prokázat své znalosti a šikovnost nebo 
se jen na chvíli odreagovat od učebnic a úkolů.
Letošní 5. třída vloni zvítězila ve sběru pomerančové kůry a za získaný 
finanční obnos se podívala do nedalekého Broumova, kde se v místním 
benediktinském klášteře nachází expozice mumií vambereckých měšťanů. 
Historií se zabývala i 6. třída, která se vydala na dějepisnou exkurzi do Vše-
star. Studenti Univerzity Hradce Králové tu vybudovali pravěkou vesnici, 
kde si žáci mohou vyzkoušet běžné pracovní úkony našich předků. Součas-
né problémy měst se znečištěnou vodou a jejich řešení zkoumala 8. třída  
v čističce odpadních vod v Náchodě. Rozmanitost pozemské fauny moh-
li žáci 8. a 9. třídy obdivovat v Botanické zahradě v Praze v rámci příro-
dovědné exkurze. Navštívili i nejatraktivnější část zahrady Fatu Morganu  
s šestimetrovým vodopádem a ukázkami života rostlin ve všech podneb-
ných pásmech.
Sportování na čerstvém vzduchu si užili soutěžící v“ Běhu zámeckými scho-
dy“ v Náchodě. Zúčastnili jsme se ve velkém počtu ve všech věkových kate-
goriích od 4. po 9. třídu. Florbaloví nadšenci se rozjeli na turnaj 6. a 7. tříd 
chlapeckých týmů v Broumově, kde si vybojovali 1. místo.
Sluníčko přálo i 1. ročníku cyklistického závodu pro malé i velké závod-
níky. Není běžné, aby pořadatelem akce pro děti nebyla škola, ale místní 
podnikatel, který připraví občerstvení a ceny pro účastníky. Vážíme si tako-
vé ochoty udělat něco pro naše děti, děkujeme rodině Ryšavých a věříme, 
že radost a nadšení závodníků (a že jich bylo) potěšilo a zahřálo u srdce. 
“Časovka do vrchu“ byl dobrý nápad.
Obohacení dětské dušičky uměním slova a obrazem bylo cílem interak-
tivního programu v Galerii výtvarných umění v Náchodě pro 4. a 5. třídu. 
Netradiční pojetí divadelního vystoupení hradeckého Divadla K. Čapka 
pro malé i velké diváky („Pohádka ze stodoly“ a „Divadelní učebnice“) 
mělo vzbudit větší zájem o literaturu a četbu vůbec.

Přelom října a listopadu jsme oslavili halloweenskými strašáky a mas-
kami duchů, čarodějnic dle fantazie dětí. Věříme, že pobavily a potěšily 
kolemjdoucí. Pro poříčskou veřejnost a příznivce školy nyní připravujeme 
Vánoční jarmark na 16. prosinec, kde děti opět předvedou svoji zručnost  
a nápaditost, vystoupí i kroužek Flétniček. O dva dny dříve, tedy 14. prosince, 
umožníme všem rodičům prohlídku školy za plného školního provozu,  
v přízemí jsou fotografie z podzimních akcí.

J. Vitverová

Střední škola propagační tvorby a polygrafie
Soutěž Aranžér Junior 2010 České Budějovice
Ve dnech 30. 9. až 1. 10. �010 se naši žáci utkali v aranžérském klání se 
žáky z devatenácti škol z celé České republiky. Žáci soutěžili na výstavišti 
v Českých Budějovicích. 
Výsledky: Anna Novotná - 1. místo za výkladní skříň na téma „Propagace 
české značky“, Anežka Chvojková - 1. místo za kresbu zátiší, Eliška Vacková 
- 3. místo za aranžmá stolu pro slavnostní příležitost, Markéta Sehnoutková  
- 8. místo a Zuzana Nejmanová - 16. místo za maketu na téma „Dovolená 
snů“. Za dárkové balení na téma „Narození dítěte“ obsadila 1�. místo Denisa 
Pipková, a takto bychom mohli pokračovat dále. V celkovém hodnocení se 
naši žáci umístili na �. místě za ostravskou školou a navíc obdrželi 1. cenu 
studentské poroty za nejlepší práci.
A protože naše umístění na předních místech ve výtvarných soutěžích není 
nahodilé a často se opakuje, většina zástupců soutěžících škol i široké veřej-
nosti už ví, kde leží městys Velké Poříčí.  

Dny otevřených dveří
Ve dnech 5. a 6. listopadu otevřela naše škola své dveře uchazečům o stu-
dium a jejich rodičům. Školu jsme předvedli v provozních podmínkách  
a návštěvníci tak mohli vidět její prostory s praktickými ukázkami činnosti 
našich žáků. 
Jestliže minulý rok školu navštívilo 97 žáků základních škol, letos jich bylo 
1��. Vzrůstající zájem o studium na naší škole nás těší. V letošním roce 
jsme také otevřeli přípravné kurzy k přijímacímu řízení. O kurzy je velký 
zájem, a proto chceme v příštím roce tyto kurzy rozšířit a zpřístupnit všem 
zájemcům i z široké veřejnosti. 

ŠKOLY MĚSTYSE
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Mateřské centrum Knoflíček Velké Poříčí
Naše mateřské centrum se stále rozvíjí. Nyní jsme přestěhovaní z budo-
vy fary do podkrovních prostor nového Obecního domu. Postupně si tuto 
místnost zařizujeme, ale jde to pomalu, jelikož centrum funguje jen díky 
dobrovolným příspěvkům od Městyse a maminek, a to jak finančních, tak 
materiálních (koberec, hračky, nočníky, hrníčky, pastelky,...). Nyní bychom 
chtěly do centra zakoupit bazének s balonky pro děti na hraní a také pořídit 
malé dětské stolky a židle, kde si budou děti malovat atd. Proto prosíme 
případné sponzory o příspěvky na činnost a dovybavení herny. 
Pro koho naše centrum je? 
Knoflíček je pro maminky s dětmi do tří let. Prozatím nás navštěvují děti od 
jednoho roku. V případě zájmu můžeme otevřít centrum i pro děti mladší. 
Každého nového člena vítáme. Neostýchejte se a přijďte mezi nás.
Čím se v Knoflíčku bavíme?
Tančíme, cvičíme, zpíváme, recitujeme, malujeme a postupně do programu 
zařazujeme nové činnosti. Na prosinec chystáme mimo jiné tanečky s hud-
bou, vánoční tvoření a vánoční besídku s občerstvením a zpíváním koled.  
Aktuální program naleznete na internetových stránkách www.velkeporici.xf.cz 
nebo na dveřích Knoflíčku.
Scházíme se zde každé úterý od 9 do 11 hodin.

Mgr. Erika Šancová, Markéta Hrádková, DiS.

Klub reportérů
Klub reportérů Domu dětí a mládeže Domino v Hronově navštěvují dva 
žáci páté třídy ZŠ ve Velkém Poříčí a chtějí se stát dopisovateli Zpravodaje. 
Jsou to Denisa Zvoníčková a Franta Škvrna.
Mladí reportéři se učí nejen dělat reportáže, rozhovory, ankety, ale i mode-
rovat různé dětské programy. Dnes posíláme jejich první příspěvky. Mají 
za sebou také premiérové moderování na vánočních trzích v sále J. Čapka 
v Hronově.

Výlet do Broumova
Ve středu �0. 10. �010 jsme se jeli podívat do kláštera v Broumově. Měli 
jsme domluvenou prohlídku kláštera a mumií. Průvodce nás provedl kni-
hovnou, kostelem a klášterem. Viděli jsme plátno, do kterého byl zabalen 
Ježíš po ukřižování a hřebíky, kterými byl ukřižován. Nejvíc jsme byli zvě-
davi na mumie. Ty byly ve sklepení. Výlet se nám moc líbil.

Franta Škvrna, 5. třída
Návštěva Galerie výtvarného umění v Náchodě
V pátek ��. 10. jela celá naše pátá třída do Náchoda navštívit galerii u zám-
ku. Tam nás čekala paní průvodkyně, která nás provedla po galerii a něco 
o ní pověděla. Potom nám zadala dva úkoly. Jeden výtvarný a druhý skoro 
detektivní. Měli jsme hledat obrazy Jindřicha Růžičky. O tomto výtvarníko-
vi nám potom vyprávěla. Návštěva galerie byla velice zajímavá.

Denisa Zvoníčková, 5. třída

Zprávy z Klubu seniorů
Říjnové posezení v Klubu seniorů bylo poučné i občerstvující. Mistr odbor-
ného výcviku z hotelové školy v Hronově, Jiří John, nás přišel seznámit  
s přípravou jednoduchých salátů ze zeleniny a ovoce. Přinesl s sebou spous-
tu ingrediencí a před našima očima saláty vyráběl, zdobil a upravoval do 
sklenek a na talíře. Z každého salátu udělal ochutnávku pro přítomné. 
Krom toho nás učil připravovat zálivky na jednotlivé saláty a zároveň je 
kombinovat. Zmínil se i o vitamínové a výživové hodnotě  surovin. Každý 
salát chutnal jinak a každý byl velice dobrý. Chuťové buňky si přišly na své. 
Krom toho nám dal recepty na zde připravené saláty, které jsme nakopíro-
vali a všichni si je odnesli domů. Někteří už je doma vyzkoušeli.
Setkání v sobotu 6. listopadu v novém sále Obecního domu s ing. Danielem 
Nývltem bylo mimo program Klubu seniorů. Domluvené bylo již po jeho 

loňské úspěšné přednášce o Antarktidě. Tehdy se nám přednáška s fotogra-
fiemi velice líbila. Ing Nývlt slíbil, že nám příště povypráví o Peru. Protože 
je pracovně větší část roku mimo republiku, hledali jsme vhodný termín. 
A našli jsme jej nyní. 
Tentokrát vyprávěl ing. Nývlt o severní, méně známé části Peru. O geolo-
gickém složení, horách, řekách, písečných dunách, zvířatech i rostlinách. 
A také o životě obyvatel této části země i památkách na dávné kultury. Vše 
doplnil fotografiemi.
16. listopadu přijel na Klub seniorů pan Zdeněk Streubel z Broumova.  
Bývalý učitel, později starosta Broumova, nyní novinář, člen redakce Brou-
movských novin. V Broumově žije léta. O jeho historii i současnosti dokáže 
vyprávět dlouho a poutavě. Tentokrát nám vyprávěl o slavných, známých  
i méně známých absolventech broumovského gymnázia, o rodácích z okolí 
Broumova, kteří se prosadili velice úspěšně ve světě. Připomněl i známé 
podnikatele, kteří se v minulosti zasloužili o průmyslový rozkvět oblasti.
Zmínil také zásluhu církevních řádů a jejich představených, díky jimž se 
Broumov a okolí může chlubit krásnými kostely a kulturními památkami. 
Z jeho vyprávění bylo cítit, že Broumovsko je jeho srdeční záležitost.

Sdružení Pumpa po pěti letech činnosti
Milí Poříčáci, předkládám vám příspěvek do vašeho zpravodaje. Jde o upra-
vený příspěvek, který vyšel před časem v hronovském unásku. Jako správ-
ní patrioti čtete především svůj Poříčský zpravodaj a tak možná nevíte, co 
nového se v posledním půl roce odehrálo v sousední malé Malé Čermné 
v souvislosti se sdružením Pumpa.
Je tomu přesně pět let, kdy bylo sdružení přátel obce Malá Čermná založeno. 
Jubileum svádí k bilancování, ale protože se sdružení Pumpa prezentova-
lo jako neformální vlastivědné sdružení, tak i tento příspěvek bude pojat 
neformálně. Autorkou příspěvku o sdružení Pumpa je, tak jako téměř vždy, 
Eva Pumrová. Zakladatelka a „tahoun“ sdružení, to není vychloubání, to je 
pouhé konstatování faktu. Proto se hned v úvodu omlouvám, že se občas 
rozdvojím, když někdy budu hovořit za sebe a někdy za sdružení. 
Pumpa, jejíž název se vžil, vznikla z popudu lépe prosazovat zájmy obce 
a jejich obyvatel, věnovat se povznesení kulturně-společenského života, 
obnovovat historické tradice, pečovat o obecní památky a vzhled obce, pro-
pagovat obec a rozvíjet přeshraniční styky. Předpokládalo se aktivní zapo-
jení obyvatel obce, což se nepodařilo. Tato skutečnost však neovlivnila ani 
aktivitu sdružení, ani zájem o činnost sdružení. Největší příznivci a pomoc-
níci Pumpy se rekrutují především z řad bývalých obyvatel obce, jež v obci 
nežijí. Do současné doby poskytují Pumpě pomoc přiměřenou možnostem 
zakládající členové sdružení – Josef Čepelka z Hronova a Renata Jirmanová 
z Malé Čermné. Nepominutelné je pochopení klientů a zaměstnanců domo-
va důchodců Bohemia, který nám poskytuje zázemí a technickou výbavu 
pro konání akcí a jehož zástupcem ve sdružení je Ondřej Pumr. 
Za pět let existence Pumpa uspořádala mnoho různorodých akcí a také 
besed a procházek po okolí s výkladem včetně procházek do obcí tzv. 
Českého koutku. Mezi největší akce Pumpy lze počítat oslavu 115. výro-
čí založení obecné školy v roce �007 a setkání rodáků, bývalých obyvatel 
a přátel obce konané u příležitosti vydání publikace - dvojsvazku o historii 
obce Malá Čermná v červnu tohoto roku. Touto akcí víceméně vyvrcholila 
činnost sdružení. 

SPOLKY

Beseda Z. Streubela
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O činnosti sdružení Pumpa jste byli čas od času informováni prostřednic-
tvím vašeho zpravodaje. Za uplynulých pět let bylo i v dalších regionálních 
tiskovinách zveřejněno mnoho příspěvků a  referátů z naší činnosti a my 
víme, že máte přehled. Vyčerpávající informace o Pumpě včetně bohaté 
fotogalerie jsou po celou dobu také na našich internetových stránkách. 

Vydání publikace – dvojsvazku o historii obce Malá Čermná
Od samého počátku existence Pumpy probíhal sběr historického materi-
álu (starých fotografií, pohlednic, dokladů apod.) a studium v příslušných 
archivech za účelem zpracování historie obce do knižní podoby. Tento 
počin – vydání publikace o historii obce Malá Čermná – byl veřejně vyhlá-
šen na rok �010. Autorce tohoto záměru (EP) nezbylo, než se obrátit na 
renomovaného regionálního historika PhDr. Ladislava Hladkého s pros-
bou o zpracování dějin obce Malá Čermná od první písemné zmínky do 
roku 1850. Na toto období laické badatelce nestačily síly, ale na období po 
roce 1850 si již troufla. Autorka záměru nepochybovala o kvalitách spolu-
autora – profesionálního historika, což se jí určitě vyplatilo. 

Chtěla bych touto cestou opět poděkovat panu Hladkému nejen za zpraco-
vání nejstarších dějin obce, ale hlavně za to, že mi v závěrečné fázi nezištně 
vychytal v publikaci nepřesnosti. A hlavně, že mi správně roztřídil kapito-
ly o správním vývoji, politických událostech a hospodářských poměrech 
obce.
K vydání dvojsvazku Dějiny obce Malé Čermné – obce na česko-klad-
ských hranicích – do roku 1850 autora Ladislava Hladkého a Historie obce 
Malá Čermná po roce 1850 autorky Evy Pumrové došlo na náklady autor-
ky, protože se nenašlo řešení profinancování skrze pověřený obecní úřad 
Hronov. Je to sice neobvyklé, protože podobné publikace vydávají obce, 
kterým slouží k prezentaci a propagaci, ale už se stalo. Dnes jsem ráda, lépe 
řečeno jsem hrdá na to, že v tiráži je uvedeno, že jsem publikace vydala 
vlastním nákladem. Je jisté, že moje knížka není bez chyb, ostatně kdo se 
věnuje faktografii ví, že neexistuje bezchybné dílo. Určitě není dokonalá, 
ale je to první knížka o historii jedné malé obce. Každý z vás má možnost 
se přesvědčit o jejich kvalitách a porovnat ji například s obdobnými díly. 
Publikace obsahuje na 300 fotografií, pohlednic a dokladů - z větší části 
historických a dosud nezveřejněných. 
Částečně pokrýt náklady na vydání publikací pomohla Rada města Hro-
nova. Poskytla Evě Pumrové na vydání publikace zdanitelný dar ve výši 
10.000 Kč. Velkorysý finanční příspěvek poskytla firma Generi Biotech s. r. o. 
z Hradce Králové a soukromá osoba, která má kořeny v Malé Čermné, ale 
nepřeje si být jmenována. Všem dárcům patří poděkování. 
V souvislosti s publikacemi o Malé Čermné je třeba vyzdvihnout také 
ochotu a nezištnost pana Zdeňka Šulce z Hronova, který je autorem většiny 
barevných fotografií. Velké poděkování patří také Mgr. Petře Strnadové za 
jazykovou úpravu. Odvedla velice dobrou práci nejen po stránce gramatic-
ké, ale i po stránce stylistické. V neposlední řadě patří poděkování tiskárně 
BNB s.r.o. ve Velkém Poříčí. Kromě perfektně odvedené práce jim patří dík 
za vstřícný přístup. Vyzdvihnout chci především pana Vladislava Hejnu, 
který sladil dokonale text s obrázky. Pochvalná hodnocení nejen od čtená-
řů, ale i od lidí z branže za grafickou úpravu mu právem patří.

Setkání rodáků, bývalých obyvatel a přátel obce Malé Čermné
Publikace o historii obce Malá Čermná byly představeny dne 19. 6. �010 
při příležitosti setkání rodáků, bývalých obyvatel a přátel obce. Setkání se 
uskutečnilo v areálu domova důchodců Bohemia. Obavy z nepřízně poča-
sí částečně zažehnali hronovští hasiči, kteří postavili evakuační stan, ve 
kterém rozestavěli stoly a lavice. Byly připraveny čtyři informační panely 
s desítkami historických fotografií, pohlednic a dokladů, dvě prosklené  
vitríny s originály historických dokladů a kronik. Maločermenští hasi-
či vystavili historickou i současnou výstroj a výzbroj a v jídelně domova 
důchodců čekalo občerstvení v podobě krajové speciality polévky kulajda 
a koláčků.
Slavnost byla zahájena v 11 hodin přivítáním účastníků Evou Pumrovou  
a zástupcem města Hronov Mgr. Josefem Thérem. Potom se ujala slova čest-
ná členka sdružení Pumpa Mgr. Lydia Baštecká, ředitelka Státního okres-
ního archivu v Náchodě. Ve svém proslovu se svěřila, že se za dobu svého 
působení v náchodském archivu setkala překvapivě celkem se třemi zají-
mavými, byť hodně rozdílnými lidmi s osobitým vztahem k Malé Čermné. 
Překvapivě proto, že Malá Čermná je opravdu „malá“ v porovnání s jinými 
většími nebo velkými obcemi na okrese, z nichž nepoznala nikoho. Prvním 
z těch třech zmíněných osob byl pan Zdeněk Bartl. Tento maločermenský 
rodák a patriot, laický badatel a výborný genealog byl dobrou duší sdružení 
Pumpa a spolu s paní Bašteckou jejím čestným členem. Na jednu stranu 
přítomní s lítostí přijali zprávu, že pan Bartl přesně měsíc před setkáním 
rodáků zemřel, na druhou stranu si uvědomovali, že se dožil požehnaného 
věku 88 let a přitom byl do poslední chvíle duševně fit a pln optimismu. 
Slovo posléze dostal PhDr. Ladislav Hladký, CSc. Pohovořil o své práci na 
nejstarších dějinách obce, přičemž zdůraznil, že naše Malá Čermná tvořila 
se současnou polskou obcí Czermna původně jednu ves. Tato skutečnost je 
v jeho části dvojsvazku pečlivě doložena, tak jako další historické události 
vztahující se k obci, jejím vlastníkům i obyvatelům. Pan Hladký předsta-
vil účastníkům setkání své kolegy -  historiky, se kterými se od roku 1995 
pravidelně �x ročně schází ve Žďárkách. Odtud vyrážejí na výlety po kraji 
včetně Kladska a dosud se prý nenabažili jeho krás. A protože se zrovna 
konalo jejich pravidelné setkání, tak Malá Čermná uvítala ve svém středu 
PhDr. Jaroslava Šůlu, CSc., historika se zaměřením především na dějiny  
16. století, textilní výrobu, numizmatiku, Kladsko a Boženu Němcovou, 
PhDr. Jiřího Novotného, CSc., Ph.D., historika se zaměřením na dějiny 
bankovnictví a měnové a finanční politiky od 19. století a doc. PhDr. Jiřího 
Šoušu, CSc., původně archiváře, od roku 1980 přednáší na katedře pomoc-
ných věd historických Filozofické fakulty UK v Praze dějiny bankovnictví, 
textilu a agrární dějiny. Publikace o Malé Čermné se tedy shodou okolností 
dostaly do povolaných rukou hned v den, kdy spatřily světlo světa.
Slavnost pokračovala volnou zábavou a občerstvením, které bylo možno 
zakoupit v jídelně domova důchodců. Vzhledem k omezeným kapacitám 
provozním i personálním bylo třeba pochopení ze strany účastníků setká-
ní. Trpělivě vystáli frontu nejen na knížky, ale i na občerstvení, za což jsme 
jim vděčni. Poděkování za zdařilou akci patří jak účastníkům, tak organizá-
torům a dobrovolníkům a v neposlední řadě hronovským hasičům a městu 
Hronov, které se na akci také podílelo.

Jak je v úvodu uvedeno Setkání rodáků, bývalých obyvatel a přátel obce 
Malá Čermná a vydání publikace – dvojsvazku o historii obce je dosa-
vadním vyvrcholením činnosti sdružení Pumpa. Sdružení nekončí svou 
činnost, ale protože již byly splněny nosné body programu, tak přechází 
do méně extenzivní fáze své činnosti. Současná činnost je zaměřena na 
archivaci sesbíraného materiálu a přípravu na jeho předání do okresního 
archivu. Badatelská práce probíhá ve vztahu ke kladské obci Stroužné (dří-
ve Straußeney, nyní Pstrążna) včetně rekonstrukce osídlení a sběru starých 
fotografií, pohlednic a dokladů.
Dne �0. listopadu pořádala Pumpa ve společenském sále nově zrekonstru-
ovaného Obecního domu ve Velkém Poříčí besedu s promítáním právě 
o Stroužném. Kvůli uzávěrce tohoto čísla se nepodařilo o této akci refero-
vat a tak si příspěvek přečtete až v následujícím vydání. Děkujeme úřadu 
městyse, že nám společenský sál včetně jeho technické výbavy na tuto akci 



11

bez problému poskytl. Chceme vyjádřit Velkému Poříčí uznání za důstojné 
znovuvzkříšení Obecního domu a doufáme, že všechny velkorysé prostory 
budou využívány ku prospěchu jeho obyvatel.
I nadále budou zdrojem informací o Pumpě místní tiskoviny a hlavně inter-
netové stránky. 
Máme staronovou internetovou adresu www.pumpa-malacermna.unas.cz. 
Není však třeba si internetovou adresu pamatovat. Stačí dát do internetové-
ho vyhledávače slova pumpa Malá Čermná a stránky vám bez problému na-
skočí. Publikace o historii obce Malá Čermná autorů PhDr. Ladislava Hlad-
kého a Evy Pumrové jsou k dostání v Hronově v Informačním středisku  
a v trafice Tempo, v knihkupectví Horová – Maur v Náchodě a nebo v Malé 
Čermné č. 38 (tel. 60�839374). Jako pozornost k dvojsvazku je přikládána 
knížečka Utkáno z veršů básnířky Františky Semerákové, které věnoval její 
vnuk Petr Semerák.
Závěrem příspěvku o sdružení přátel obce Pumpa bych chtěla poděkovat 
všem, kdož nám v uplynulých pěti letech činnosti pomáhali a projevili svou 
přízeň. Mezi ně patří také pracovníci Úřadu městyse Velké Poříčí včetně 
pana starosty. 

Eva Pumrová

P.S.: Byla jsem osobně pozvána panem Antonínem Šimkem na oslavu  
100. výročí vysvěcení kostela Navštívení Panny Marie ve Velkém Poříčí. 
Oslava se mi moc líbila. Jistě tomu napomohlo i pěkné počasí, ale hlavní 
byla pěkná atmosféra, dobrá nálada a pohostinnost. Jistě to vše dalo hodně 
starostí a nezbývá, než všem organizátorům vyslovit uznání. 

Naši občané se ve světě neztratili
V sobotu dne 6. 11. �010 přednášel o Peru v sále nově zrekonstruovaného 
Obecního domu ve Velkém Poříčí pan RNDr. Daniel Nývlt, který pochází 
z našeho městyse. Narodil se 30. 3. 1976, ZŠ vychodil ve Velkém Poříčí, 
dále studoval na Jiráskově gymnáziu v Náchodě, kde maturoval v roce 
1994.  Vystudoval Přírodovědeckou fakultu na Karlově universitě v Pra-
ze, studium ukončil v roce 1999, doktorát složil v roce �007. Je zaměstnán  
u České geologické služby Brno. V letech �003 – �010 absolvoval celkem 
1� pobytů v Peru v délce od 14 dnů až do 3 měsíců. Zde s týmem prová-
děl regionální a územní plánování, průzkum regionu z hlediska přírodních 
rizik s ohledem na zemětřesení, přílivové  vlny, záplavy apod. Tyto projekty 
jsou financovány ČR a částečně z EU jako pomoc rozvojovým zemím.
Peru je republika na SZ Jižní Ameriky při pobřeží Tichého oceánu o rozloze 
1 �85 �16 km� (Česká republika má rozlohu 78 865 km�). Andy prostupují 
zemi třemi horskými pásmy Kordiller s nejvyšším Huascaránem (6786 m).
Peru mělo v 60. letech minulého století cca 10 mil. obyvatel. Dnes žije v zemi 
cca 30 mil. obyvatel, z toho asi 10 mil. v hlavním městě Limě. Hlavním 
úředním jazykem je španělština. RNDr. Nývlt pobýval a výzkum prováděl 
zejména v severní části Peru, která je výrazně teplejší i bohatší (pěstuje se tu 
bavlna, je tu těžba ropy a zemního plynu). Jsou tu pralesy, hory do cca 4500 m  

a v důsledku studeného Humboldtova proudu, který ochlazuje vody a brání 
výparu, jsou tu také pouště. Na písečných pouštích jsou rozmanité duny, 
které větrem stále mění své tvary i polohu. V oblasti mísení sladké a sla-
né vody u ústí řek se v brakické vodě vyskytuje nejvíce ryb. V důsledku 
El Niňo došlo k velkým záplavám v letech 1973, 1983 a 1998. Tak vznik-
la jezera, která brání dalšímu šíření písku. Mluvil i o starých kulturách ze 
7. stol. př. Kr., které uměly zpracovávat také kovy i zlato, o močické kultuře 
s nálezem hrobu seňora de Silpa s bohatou výbavou i výzdobou ze 3. stol.  
po Kr., o příchodu Inků ve 14. stol. i o jejich konci v roce 1534, kdy Fr. Pizzaro 
zavraždil posledního vládce Inků Atahualpu. V zemi žijí ze zvířat leguáni, 
v brakické vodě u ústí řek jsou rezervace krokodýlů, jsou zde menší kondo-
ři o rozpětí křídel 1,5 až � m, pelikáni živící se v přístavech ze zbytků ryb, 
dále rackové, obyvatelé se zabývají také chovem koní a dobytka, pro pře-
pravu se používá oslů. Z plodin jsou zde rozsáhlé plantáže bavlny, cukrové 
třtiny, rýže, manga i kávy. Rostou zde rozměrné kaktusy, ibišky a orchi-
deje, v suchých oblastech také aloe a agáve. Ze zahraničních pobytů byl 
ještě RNDr. D. Nývlt šestkrát v Antarktidě, kde se prováděly terénní práce. 
Jednotlivé pobyty trvaly dva až tři měsíce. Jeho práce je jistě zajímavá, ani  
o dobrodružství nemá nouzi. Je hezké, že na nás nezapomněl a přišel se  
o své zážitky podělit s našimi občany již podruhé. Patří mu zato naše 
poděkování, také manželům Thérovým a Bartošovým, kteří obě přednášky  
o Antarktidě a Peru zprostředkovali. 

Václav Cvejn, kronikář

Létání od prvopočátků po současnost bylo téma besedy
Premiérový program v nově otevřeném společenském sále měla v úterý 
v podvečer beseda o historii létání na Hronovsku. Na padesát návštěvní-
ků si přišlo poslechnout poutavou přednášku dlouholetého člena Aero-
klubu Hronov Radomíra Marka, který přiblížil historii klubu od založení, 
kdy bylo původní letiště umístěné v Hronově Na Příčnici, přes přemístění  
a vybudování letiště ve Velkém Poříčí až po současnost. Po přednášce se do 
diskuse zapojilo několik pamětníků, kteří přispěli se svými zážitky z letiště. 
Následně bylo promítnuto několik filmů, mezi nimiž byl i archivní snímek 
mapující období let 1947-49, kdy se budovalo nové letiště ve Velkém Poříčí. 
To slouží po několika modernizacích dodnes. Mezi snímky byl i sestřih 
dokumentující deset ročníků prestižních mezinárodních závodů kluzáků, 
které se každoročně pořádají na zdejším letišti. Návštěvníci si též měli mož-
nost prohlédnout instalovanou výstavu historických dokumentů a fotogra-
fií, která bude přístupná veřejnosti do konce listopadu. Nabídnuta byla  
i kniha mapující historii letectví na Hronovsku, kterou je možné zakoupit 
na letišti, na Úřadě ve Velkém Poříčí a v informačním středisku v Hrono-
vě. Beseda se všem, kteří přišli, líbila a po jejím skončení ještě diskutovali  
a vzpomínali.

Jiří Mach

SPORT

RNDr. Nývlt a paní Thérová
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Milá redakce Poříčského zpravodaje,
jsem jedna z nejstarších občanek našeho městyse a hodně pamatuji (tedy 
měla bych si pamatovat) a náš Zpravodaj čtu pečlivě od začátku do kon-
ce včetně inzerátů. Již mnohokrát jsem měla chuť něco napsat, zvlášť když 
mě potěšily dobré výsledky (a bylo jich dost) práce pro naši obec, ty méně 
dobré jsem raději zapomněla. Ale nejsem velký „psavec“ a raději jsem se 
toho zřekla.
Po přečtení říjnového vydání, ve kterém je článek o historii poříčského 
letiště, jsem neodolala. Jsem pravděpodobně jediná  žijící účastnice, kte-
rou kamarádi v r. 1946 -1947 na letiště přivedli, a začali jsme s výcvikem. 
To znamená, že jsem poskakovala u tažných lan při startování „plachťáků“ 
a podobně. Svým potomkům jsem vyprávěla (když měli čas), jak jsem se 
poprvé proletěla s letounem PIPER. Jen jsem si nemohla vzpomenout (jak 
je to možné?) na jméno instruktora. Díky článku vím, že to byl pan Kore-
ček!! Pánové Šimek, Seidl a syn ho vybídli, ať mne ve vzduchu vyzkouší,  
a mrkli na něj. Tak jsem nasedla do letadla, v kapse velký kapesník a říkám 
si: připoutaná jsem, dveře jsou zavřené a pan Koreček se asi také nechce 
zabít. A byl to let, který hned tak někdo nezažije! Pan Koreček prováděl 
všechny akrobatické prvky - vývrtku, volný pád,… a když jsem viděla 
poříčský kostel, pak oblohu, prostě zážitek! Kupodivu mi ani nebylo špatně 
a když jsme vystoupili z letadla a já dělala jako by nic, tak mě výše jmenova-
ní páni poklepali po rameni a řekli: „Holka, jsi dobrá, bereme tě.“
A mohu Vám říci, že jsem ještě mnohokrát cestovala letadlem, a to i hodně 
daleko, ale tohle byl zážitek, na který nikdy nezapomenu!
Teď se budu těšit, až bude hezky a naši mě odvezou na naše letiště, abych 
viděla, jak krásně je vybavené.

Díky moc, že jsem si mohla osvěžit paměť díky článku v našem Zpravodaji. 
Vaše Věra Macková od „železňáku“ 

P.S. Přikládám staré fotografie, kde jsme foceni ještě u prapůvodního hangáru.

Fotbal
Dnem 13. listopadu �010 se uzavřela další kapitola deníku fotbalového 
oddílu Tělovýchovné jednoty Velké Poříčí.  Co nám přinesla podzimní část 
soutěží? Úspěchy i pády. Ale pojďme popořádku.

MUŽI „A“
Po skvěle odehrané jarní části okresního přeboru, kdy mužstvo skončilo 
na konečném �. místě se očekávalo od podzimní části nové sezony určitě 
více. Po odehraných 1� utkáních naši muži obsadili 6. – předposlední příč-
ku. A to pouze díky „lepšímu“ skore. Konečná bilance je smutná – pouhé  
� výhry, � remízy a 8 proher s pasivním skore 11:�0 a pouhými 8 body 
nestačilo v žádném případě na postup do finálové skupiny pro jarní kola.  
A tak budeme na jaře bojovat o setrvání a udržení v okresním přeboru. 
Avšak ani pohled na tabulku skupinu o udržení není optimistický (viz 
dále). Věřme, že se podaří výboru i trenérům najít vhodnou cestu, udržet 
okresní přebor i pro další rok a vrátit poříčskou kopanou na přední příčky 
na okrese. Nejlepším střelcem byl Michal Vít s 5 vstřelenými brankami.

Tabulka – skupina o udržení – před zahájením jarních utkání
1. LOKO Meziměstí  1�  5 � 5 �0:�3 17 
�. Jiskra Jaroměř „B“  1�  4 3 5  �4:�6 15 
3. Sokol Velká Jesenice  1�  4 � 6  18:�7 14
4. Sokol Božanov  1�  � 3 7  13:�4 9 
5. Sokol Stárkov  1�  � 3 7  ��:3� 9 
6. TJ Velké Poříčí „A“  1�  � � 8  11:�0 8 
7. AFK Hronov   1�  � � 8  14:�7 8

MUŽI „B“
Po loňském vítězství v okresní soutěži potvrzuje mužstvo „B“ mužů nadále 
příslušnost ke špici. V mužstvu se kloubí zkušenost starších hráčů (Arnošt 
Klíma, Míra Vlček, Kamil Cinka)  a dravé mládí. Příležitost dostávají hráči 
dorostu (Matouš Tichý, Kryštof Lanta, Michal Urban a další). Přes bodo-
vou ztrátu se mužstvo jistě znovu popere o příčku nejvyšší. A zároveň bude 
postupně připravovat mladé hráče pro vstup do dospělého fotbalu. Nejlep-
ším střelcem mužstva je Kamil Cinka s 5 brankami, 4 trefy zaznamenali 
Josef Habr a Michal Vít.

Tabulka – skupina o udržení
1. Sokol Heřmánkovice 10 8 1 1 55:19 �5
2. TJ Velké Poříčí „B“  10 6 0 4 33:13 18
3. Sokol Zábrodí 9  5 � �  �5:17 17
4. Sokol Otovice  9  5 0 4  34:�6 15
5. Sokol Ruprechtice  9  3 � 4  18:3� 11
6. Slavoj Teplice n.M. „B“ 9  3 1 5  16:18 10
7. Jiskra Martínkovice 10 0 0 10  5:61 0

DOROST
Pro letošní sezonu naši dorostenci jako jediní nastupují v krajských sou-
těžích. Za soupeře mají mužstvo z Náchodska a Trutnovska. Výsledky zatím 
nejsou příliš potěšující. Jako i postavení v tabulce. Při sledování utkání však 
je možné konstatovat, že až na několik výjimek sehráli naši dorostenci 
vyrovnaná utkání. Problém však spočíval v neproměňování šancí. Pevně 
věřme, že se podaří přes zimní přípravou nazout střelecké kopačky a pro-
měnit více vyrovnaných utkání v zisk dalších bodů do konečné tabulky. 

Tabulka – po podzimní části soutěže
1. Volanov 11 8 � 1  45:�1 �6 
�. Lánov 11 8 1 �  36:15 �5
3. Hostinné 11 7 3 1  44:14 �4
4. Žacléř 11 6 3 �  �8:8 �1
5. Malé Svatoňovice 11 6 3 �  �6:9  �1
6. Rudník 11 6 � 3  30:�1 �0
7. Janské Lázně 11 4 � 5  3�:�� 14
8. Kuks 11 4 0 7  33: 46 1�
9. Meziměstí 11 3 1 7  13: 39 10
10. Horka u St. Paky 11 � 1 8  15: 45 7
11. Bílá Třemešná 11 1 � 8  19: 57 5 
12. Velké Poříčí 11 0 2 9  11: 35 2

STARŠÍ ŽACI
Letošní sezona se scvrkla na utkání pouze tří družstev. Po loňském druhém 
celkovém místě za suverénním Machovem se prozatím role v probíhají-
cí sezoně obrátily. Lze si jen přát, aby naši žáčci svoje postavení obhájili  
i v jarní sezoně a stali se po delší odmlce okresními přeborníky. Cesta to 
ale bude ještě složitá. Soutěž se v průběhu podzimu vyrovnávala a poslední 
utkání s žáky z Machova vyznělo jednoznačně pro machovské v poměru 
0:5. Nejlepšími střelci družstva jsou Šimon Marek s 18 brankami a Jakub 
Gois s 10 brankami.

Tabulka – po podzimní části soutěže
1. TJ Velké Poříčí 18 16 0 �  61:1�  47
�. Jiskra Veba Machov 18 11 0 7  58:�5  3� 
3. Sokol Hejtmánkovice 18 0 0 18  8:90  � 
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MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Pro letošní rok po reorganizaci soutěží nebyla vyhlášena klasická soutěž. 
Jednotlivé turnaje byly hodnoceny samostatně a konečná tabulka nebyla 
bohužel vypracována. Na základě statistiky se dalo shrnout účinkování 
našich nejmladších takto: 7 výher, 1 remíza, 8 proher. Elitním snajperem 
v této soutěži se v družstvu našich nejmenších stal suveréně Filip Gois  
s �1 zářezy na pažbě.
Za výbor oddílu kopané TJ Velké Poříčí si dovolím popřát všem čtenářům, 
příznivcům, hráčům, rodičům i funkcionářům klidné prožití vánočních 
svátků. Do nového roku mnoho pracovních, sportovních a životních úspě-
chů. Mnoho zdraví, štěstí, pohody.

Za oddíl kopané 
Oto Tóth 

člen výboru TJ Velké Poříčí

SICO RUBENA postaví novou halu ve Velkém Poříčí
Společnost SICO RUBENA zabývající se výrobou silikonových dílů pro 
různá odvětví průmyslu (automobilový průmysl, bílá technika, staveb-
nictví, potravinářský průmysl, elektrotechnický průmysl,…) vybuduje ve 
Velkém Poříčí novou výrobní halu. Důvodem je rostoucí objem produkce 
a nedostatek výrobních kapacit ve stávajících budovách. Nová hala vznikne 
na místě starých objektů Rubeny, které firma SICO RUBENA od Rubeny 
odkoupila. V těchto prostorách kdysi česko-německá firma po vzniku spo-
lečného podniku začínala. Nová budova bude napojena ke stávající budově 
SICO RUBENA. Z větší části bude jednopodlažní s potenciální přípra-
vou pro další patro. V přední části (k silnici) bude dvoupodlažní. Začátek 
výstavby je naplánován na prosinec �010, stavba by měla být dokončena 
ve druhém kvartále r. �011. Poté bude následovat stěhování výrobní tech-
nologie. Se zahájením zkušební výroby se počítá v létě příštího roku. Nový 
objekt nabídne užitnou plochu 3400 m�, což znamená navýšení výrobní 

plochy, kterou má SICO RUBENA ve Velkém Poříčí, skoro o polovinu. 
Zároveň tento prostor nabídne i nová pracovní místa. U budovy navíc 
vznikne parkoviště pro zhruba �5 vozidel.
O výstavbě nové haly se uvažuje velmi dlouho, projekt a podklady byly 
připraveny zhruba v roce �007, nicméně ekonomická krize jeho zahájení 
oddálila. Navíc se podařilo získat i podporu z evropských fondů pro regio-
nální rozvoj, což je pro firmu i významné snížení vlastních nákladů.
Celá výstavba by neměla nijak výrazně ovlivňovat běžný každodenní život 
občanů Velkého Poříčí. Ano, každý ví, že když se někde bourá a posléze sta-
ví, tak je např. zvýšený  hluk či provoz nutný. Doba trvání celé akce je velmi 
krátká (víceméně půl roku), a tak bych rád občany Velkého Poříčí požádal  
o „přimhouření oka“. Zároveň bych chtěl říci, že ve Velkém Poříčí na dru-
hou stranu vznikne něco nového a v porovnání se současným stavem i po 
vizuální stránce výrazně hezčího. To si myslím, že i většina obyvatel uvítá.

Erik Fulka
jednatel a ředitel společnosti

JÓGA
V sálu Obecního domu ve Velkém Poříčí.

Každý čtvrtek od 18 do 19.30 hodin.
První lekce 9. prosince 2010.

S sebou podložku a přikrývku na relaxaci po cvičení, 
pohodlné oblečení.

Zacvičit si můžete přijít kdykoliv v průběhu kurzu.
Cvičením vás bude provázet Jarka Štěpánková.

Hatha yoga teacher

Zápis do první třídy v ZŠ Velké Poříčí

pro školní rok 2011 - 2012

se koná dne 2. 2. 2011 od 14 do18 hodin v přízemí školy.

K zápisu si přineste rodný list dítěte a občanský průkaz rodičů !

DĚKUJEME 

spolupořadatelům Městyse Velké Poříčí, učitelům 
Základní školy Velké Poříčí, dále rodičům, známým 

a kamarádům, kteří nám pomohli se zajištěním 
cyklistického závodu do vrchu,
 který se konal dne 22. 9. 2010. 

Rádi bychom tento závod i v příštím roce zopakovali.
Ještě jednou za závodníky a naši firmu 

všem děkujeme.

Za firmu CYKLO RYŠAVÝ Josef Ryšavý

RŮZNÉ
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Nový obchod cyklo
V listopadu byla ve Velkém Poříčí na náměstí (v bývalé prodejně PéCé) 
otevřena prodejna s rozšířeným sortimentem CYKLO. Najdete zde hlavně 
DĚTSKÁ KOLA, KOLOBĚŽKY, ODRÁŽEDLA, PŘILBY, PLÁŠTĚNKY 
NA KOLA a jiné cyklo doplňky. Dále zde budou v prodeji dresy a kalhoty 
na kolo, funkční prádlo, kvalitní ponožky a další sportovní oblečení. To 
vše nejen na léto, ale i pro zimní období. V zimě zde budete moci zakou-
pit kromě jiného i sportovní potřeby pro dovádění na sněhu (KLUZÁKY, 
PEKÁČE, LYŽAŘSKÉ BRÝLE apod.). 
Sortiment zde vedený je doplňkový k již zavedenému obchodu pana 
Josefa Ryšavého, který má provozovnu hned vedle. Zde jste zvyklí naku-
povat již více než 15 let a výběr je velmi pestrý. Horská, silniční, trekin-
gová a BMX kola renomovaných značek - např. AUTHOR, DEMA, 
APACHE, SCHWINN, PELL‘S apod., ale také široký sortiment cyklis-
tických doplňků a náhradních komponentů. Již po tři roky mají velký 
úspěch elektrokola a také montáže elektrosad přímo na kola zákazníků.                                                                                       
Garanční i pozáruční servis zde zakoupeného zboží je už samozřejmos-
tí. Oba obchody budou úzce spolupracovat a doplňovat sortiment dle 
požadavků a přání Vás zákazníků.
Přijďte svým nákupem udělat radost nejen sobě. Vánoce jsou za dveřmi  
a pěkný dárek od blízkého člověka udělá vždy radost.

AUTOMAT NA MLÉKO
Ve Velkém Poříčí na náměstí

v prostorách foyer školní jídelny
 

Přístup �4 hodin denně
 Cena za litr 15 Kč
 Možnost stáčení do vlastních nádob

ZEDNICKÉ A OBKLADAČSKÉ 
PRÁCE + OPRAVY

tel. 737 46� 989 
      60� 380 709



15

Vánoční hudbu, české koledy
a různé další melodie v podání žesťové 

harmonie si přijďte poslechnout
na Štědrý den 24. 12. 2010 

od 21:15 hodin
k vánočnímu stromu na náměstí 

ve Velkém Poříčí

MO KDU-ČSL ve Velkém Poříčí
pořádá tradiční

42. LIDOVÝ PLES

v sobotu 22. ledna 2011
ve 20 hodin

v místní sokolovně

hudba Michal Meisner ze Dvora Králové n. L. 
vstupné 50 Kč

bohatá tombola, domácí kuchyně a bufet.

Srdečně zveme naše občany i přespolní

Předprodej vstupenek na úřadu městyse

Mateřská škola ve Velkém Poříčí Vás zve na tradiční

VÁNOČNÍ CINKÁNÍ
které se koná ve

čtvrtek 16. 12. 2010 

na náměstí městyse.
Průvod se zvonečky a světýlky vyjde od mateřské 

školy v 16 hodin. 
Zpívání pod vánočním stromem 

začíná v 16:30 h.
K vytvoření té správné předvánoční atmosféry 

a pro zahřátí bude podáván horký čaj 
a svařené víno.

Přejeme všem krásné a spokojené Vánoce, 
hodně zdraví a úspěchů v novém roce 2011.

Za mateřskou školu Radka Nováková

Úřad městyse ve Velkém Poříčí 
zve své seniory na

PŘEDVÁNOČNÍ POSEZENÍ

které se koná ve čtvrtek 
16. 12. 2010 v 16:30 hodin

Sejdeme se na náměstí u vánočního stromu,
kde se svým programem vystoupí děti 

z mateřské školy. Následovat bude přátelské 
posezení s občerstvením ve víceúčelovém sále 

Obecního domu.  



DALŠÍ ČÍSLO ZPRAVODAJE VYJDE 1. ÚNORA �011
Poříčský zpravodaj vydává Městys Velké Poříčí, Náměstí 561, 549 3�, Velké Poříčí,

IČO 654451, pod evid. č. MK ČR E 14490
Příspěvky zasílejte nejpozději do 10 dne měsíce před datem vydání.

Výtisk zdarma.
E-mail: velke.porici@tiscali.cz

www.velkeporici.cz
Foto: Jiří Mach

Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Střední školy propagační tvorby a polygrafie.

Pour félicitér 2011
Děkujeme Vám za projevenou důvěru
v uplynulém roce a do nového roku 2011

Vám přejeme hodně zdraví, štěstí,
osobních i pracovních úspěchů

Městys Velké Poříčí

 Dne 1. 1. 2011 oslavíme 20. výročí osamostatnění Velkého Poříčí


